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Protokół z Komisji

Rozwoju i Polityki Przestrzennej

z dnia 21 PAŹDZIERNIKA 2016 r.

Tryb zwołania: Komisja zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej, w związku z planem pracy
oraz skierowanymi do komisji uchwałami.

Prowadzący obrady  : Przewodnicząca Komisji Monika Pawlik

Porządek obrad:

1. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
2. Analiza pozyskiwania środków zewnętrznych w perspektywie lat 2016-2020

3. Sprawy bieżące

Czas trwania posiedzenia: 1:20 (14:00 do 15:20)

Frekwencja Radnych:
1. Monika Pawlik
2. Wojciech Maćkowski

3. Ewa Fronczek

4. Marek Jarno

5. Patrycja Juszczyk

6. Zofia Bazańska

7. Irena Owczarz

8. Stanisław Pisarek

Kierownictwo Urzędu:
•Burmistrz ds. komunalnych E. Dmitruk
•Burmistrz Zbigniew Szaleniec
•Kierownik Małgorzata Skiba
•Naczelnik Anna Młodecka

Pozostałem osoby obecne na posiedzeniu komisji:
• Prezes CTBS Paweł Wojtusiak

Ustalenia i rozstrzygnięcie:
•omówiono materiał przygotowany zgodnie z planem pracy.
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Przebieg obrad:

M. Pawlik – witam na posiedzeniu komisji, porządek jest nastepujący:

• Zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
• Analiza pozyskiwania środków zewnętrznych w perspektywie lat 2016-2020

• Sprawy bieżące
M. Pawlik - Chciałabym na początku powiedzieć że jeżeli mnie czasami niebędzie na komisji będzie
mnie zastępować Pani  Patrycja  Juszczyk.  Przechodzimy do porządku obrad.  Analiza pozyskiwania
środków zewnętrznych w perspektywie lat 2016-2020. Proszę Panią Naczelnik o wprowadzenie. 

M.  Skiba  -  Urząd  Marszałkowski  Województwa  Śląskiego  (IZ)  ogłosił  pierwsze  nabory  w  ramach
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) Subregionu Centralnego pod koniec roku 2015. Miasto
Czeladź  w ramach ustalonej  alokacji  złożyło  dotychczas  trzy  wnioski  o  dofinansowanie  w  ramach
poddziałań 4.1.1 i 4.3.1. Wnioski te to:

1)Niskoenergetyczne miasta – Czeladź (Instalacja OZE na budynku Urzędu Miasta)

2)Niskoenergetyczne  budynki  użyteczności  publicznej  –  Termomodernizacja  budynku  Żłobka
Miejskiego w Czeladzi

3)Niskoenergetyczne budynki użyteczności publicznej – Termomodernizacja budynku Urzędu Miasta
Czeladź

Projekty zostały złożone na kwotę 4.922.345 zł,  w tym wnioskowane dofinansowanie 4.183.992 zł.
Wnioski zostały złożone w określonym w regulaminie terminie,  tj.  odpowiednio do 4.03.2016r.  oraz
31.03.2016r. Obecnie trwa ocena formalna wniosku złożonego dla projektu Niskoenergetyczne miasta
– Czeladź. Ocena formalna pozostałych wniosków została przez IZ ponownie przesunięta na grudzień
2016 r. Miasto Czeladź ma również gotowy wniosek do złożenia w ramach poddziałania 5.4.1. Ochrona
różnorodności  biologicznej  dla  przedsięwzięcia  pn.  „Waloryzacja  przyrodnicza  starorzecza w Parku
Grabek wraz z ukształtowaniem krajobrazu i  strefy przyrodniczej  oraz infrastrukturą towarzyszącą”.
Wniosek nie został  dotychczas złożony,  gdyż  IZ w przeddzień upływu terminu składania wniosków
(pierwotnie do 30.09.2016), przedłużyła termin o kolejne dwa miesiące. W praktyce oznacza to, że już
co najmniej  o dwa miesiące zostanie opóźniona ocena wniosków. Wartość dofinansowania o które
będzie ubiegać się miasto wynosi 2.261.259 zł. Częste wydłużanie przez IZ terminów oceny wniosków
skutkuje  brakiem  możliwości  skorelowania  terminów  rzeczywistej  realizacji  inwestycji  z
harmonogramem podawanym we wnioskach. Nie ma także możliwości spełnienia wymogów IZ co do
sposobu  dokumentowania  realizacji  inwestycji,  skoro  na  moment  jej  rozpoczęcia,  Miasto  nie  zna
wyników oceny wniosków. 

Podział  środków pomiędzy jst  w ramach ZIT miał  służyć  zapewnieniu dofinansowania inwestycjom
gminnym  i  powiatowym,  które  przyczynią  się  do  realizacji  nałożonych  na  Subregion  Centralny
wskaźników.  Niestety,  dotychczasowe wyniki  naborów pokazują,  że o środki  te  ubiegają  się  także
podmioty  spoza  jst.  Ponadto,  opóźnienie  w  ocenie  wniosków  wymaga  od  Miasta  dłuższego
oczekiwania na zwrot zaangażowanych środków, co może rodzić problem z planowaniem wydatków w
przyszłych budżetach. Niepewność co do zasad, terminów i wysokości budżetu w ramach RPO WSL
2014-2020 znalazła odzwierciedlenie w ograniczeniu planów IZ co do liczby naborów w roku 2017.
Jedynie kilka obszarów objętych jest harmonogramem naborów na 2016r. 

Miasto zamierza w roku 2016 i 2017 złożyć kolejne wnioski na n/w projekty:

1) Poddziałanie 3.1.1. - Aktywizacja gospodarcza terenu byłej KWK Saturn – budowa ulicy Scheiblera i
Biedermanna

2)  Poddziałanie  4.5.1  –  Zintegrowane  punkty  przesiadkowe  A-T-R  /  A  –R  w  mieście  wraz  z
przedsięwzięciami towarzyszącymi
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- Wymiana oświetlenia miejskiego na energooszczędne wraz z systemem zarządzania

3)  Poddziałanie  10.2.1  –  Centrum  Usług  Społecznościowych  i  Aktywności  Lokalnej  -  Rynek  22
(rewitalizacja obszarów zdegradowanych)

4)  Poddziałanie  10.3.1-  Centrum Usług Społecznościowych i  Aktywności  Lokalnej  -  Saturn  (rozwój
usług społecznościowych).

Ponadto, w ramach naborów konkursowych RPO WSL, Miasto zamierza aplikować o dofinansowanie
na modernizację budynku Cechowni z działania Infrastruktura kultury.

Corocznie, Miasto przygotowuje i składa wnioski o dofinansowanie zadań z programów krajowych, jak
z:

- Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019:

* w 2015r. z terminem realizacji w 2016 – budowa ulicy Letniej – etap II (dotacja: 490.545 zł)

* w 2017r – budowa Obwodnicy Osiedla Piłsudskiego

oraz we wniosku partnerskim z Powiatem Będzińskim – przebudowa ulicy Nowopogońskiej.

- Programu „Maluch”

* w 2016r. – utworzenie dodatkowych miejsc opieki nad dziećmi do lat 3 (żłobek miejski przy ul. 35
Lecia, dotacja: 267 625 zł).

- Programu Rozwoju Bazy Sportowej

* w 2016r. – budowa boiska sportowego wraz z halą przykrywającą przy MZS (dotacja: 254.000 zł).

Ze środków zewnętrznych Europejskiego Funduszu Społecznego realizowane są w mieście projekty
tzw. „miękkie”. Obecnie są to:

- „Baza produkcji mistrzów”

- „Eluszek – Program wsparcia rodzicielstwa”

- „ERASMUS+ We are our future”

- „Rozwińmy skrzydła”

- „Stymulacja zmysłów”

- „Uczący się nauczyciel dobrze uczy”.

Wartość realizowanych projektów miękkich wynosi 1.573.986,26 zł (w tym środki z UE: 1.547.868,11 zł,
budżet miasta 26.118,15 zł).

M. Skiba – Na przyszły rok mamy planowane 4 konkursy.  Są również konkursy otwarte.

Burmistrz – w przyszłym roku byliśmy w rezerwie Górnika Piaski  i dostaliśmy oficjalną informację że
otrzymamy środki.

P. Wojtusiak – we wspólnotach znaczny wkład ma gmina, więc na tych dotacjach korzysta też gmina.
Łącznie  inwestycje  kosztują  w  tym  roku  3  300  000  zł.  Dzisiaj  jest  ostateczny  termin  składania
wniosków. Staram się teraz uzyskać dotacje wsteczną z czego moi poprzednicy nie korzystali

Burmistrz – na każdą inwestycję staramy się pozyskać srodki i dziękuję tutaj moim służbom że póki co
to się udaje.

W. Maćkowski – czy na Rynek 22 wszystko mamy gotowe?

M. Skiba – tak 

W. Maćkowski – jakieś plany ze strony gminy po 2017 odnośnie pozyskiwania środków?
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Burmistrz – Dla nas dodatkowym zadaniem, które naciągnie jak struna nasze możliwości finansowe
będzie Remont Cechowni. Minimum 5 000 000 zł musimy mieć swoich srodkow.  Jeszcze mamy Dom
Ludowy, gdzie chcielibyśmy środki pozyskać, będziemy szukać dalej różnych możliwości, dzisiaj jako
takich większych nie mamy.

M. Pawlik – przechodzimy do pkt 3 Sprawy różne czy są tutaj pytania?

Z. Bazańska – Jak wygląda sprawa termodernizacji urzędu?

Burmistrz – tak już się zaczynają prace, póki co wyburzamy piwnice. Z firmą, która wygrała przetarg
dogrywamy negocjujemy harmonogram zadań. Nie zgodziliśmy się na ich propozycje, więc zostawiamy
to co było na początku. 

S.  Pisarek  – miesiąc  temu omawialiśmy kwestie  zwiększenia kapitału  CTBS,  czemu projekt  został
wycofany?

Burmistrz  -  na razie  rozważamy,  gdybyśmy teraz to  przekazali  pewne koszty  spadłyby na CTBS i
postanowliliśmy się wstrzymać. To że Państwo wyrazicie zgodę nie znaczy że ja w tym momencie
przekażę to.  

S. Pisarek – pracowały nad tym 2 komisje i urzędnicy i póki co nic.

P. Wojtusiak – tak jak Pan Burmistrz mówi, że jeżeli rada podejmie uchwałę nie znaczy że od razu
przekazujemy.

S. Pisarek – ludzie narzekają na wodę co Pan robi w tym kierunku?

Burmistrz  –  w  listopadzie  przy  taryfach  chciałbym  ruszyć  ten  temat  mówię  tutaj  do  Pani
Przewodniczącej,  bardzo intensywnie pracujemy nad tym że po 20 latach w Czeladzi  woda będzie
miększa i nad tym intensywnie pracujemy. 

S. Pisarek – a jakiś dowód na to, pismo, czy cokolwiek?

Burmistrz - jeżeli Pan chce sprawdzać Burmistrza proszę to zlecic Komisji Rewizyjnej.  

S. Pisarek - chciałbym wiedzieć jakie zostały podjęte działania i  chcę by Pan to pokazał.  Ja służę
pomocą Panu. Powinnismy z drugiej strony atakować  Powiat,  bo choćby ulica Borowa tam jest dziura
na dziurze. 

Burmistrz – jeżeli Pan ma możliwość to proszę uczestniczyć w sesjach Powiatu i zabrać głos. Proszę
tutaj Państwa żeby napierać na powiat i proszę tutaj o wspracie.  Powiat jest bankrutem  i dobrze że
będziemy należec do Metropoli bo nasz powiat jest niewydolny finansowy.  

S. Pisarek – proszę szacunkowy koszt ulicy Borowej i kiedy kończy się remont Traffica. Czy wykonano
izolację poziomą?

Burmistrz – oczywiście w pierwszej kolejności. 

S. Pisarek – są duże różnice między kosztami szacowanymi, a jakie są teraz?

Burmistrz – póki co różnica jest 300 000 zł. różnicy, ale jest wykonana połowa roboty. 

S. Pisarek – co tam będzie?

Burmistrz – prowadzenie zajęć z dziećmi, a w drugiej sali będzie sala koncertowa. 

S. Pisarek – ile tam będzie etatów?
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Burmistrz – póki co jeszcze nie wiemy. 

W. Maćkowski – czy sesja będzie w październiku?

Burmistrz   -  nie,  ale  miała  być  w  sprawie  tego  projektu  metropoli,  ale  póki  co  nie  musi  być
podejmowana ta uchwała. 

P.  Wojtusiak  -  zrobiłem  szybkie  obliczanie  Betonowej  koszt  to  1  000  000  zł.  samo  frezowanie
zakładając 8 metrów szerokości do tego trzeba jeszcze doliczyć inwestycje.

S. Pisarek – proszę mi powiedzieć tą izolocję poziomową jak to zrobili?

Burmistrz – no normalnie odkopaliśmy.  Przekażę w najbliższmysz czasie że powstaną hale i będzie
produkcja  i ta inwestycja da nam duzy przypływ gotówki  i podatku od nieruchomości. 

W. Maćkowski – jaka kwota z przetargu? 

Burmistrz – 4 500 000 zł 

M. Pawlik – Jeżeli nie ma więcej pytań, zamykam posiedzenie komisji.

Protokołował Mateusz Bochenek

Przewodniczący Komisji         

Rozwoju i Polityki Przestrzennej   

Monika Pawlik                

Data napisania protokołu :2.11.2016

Data podpisania protokołu :..............................
Data przekazania protokołu do BIP : …...........
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